

procedure³ by substituting the word "January" for the word "June".

838th meeting,
11 July 1957.

RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

I. Tanganyika

1716 (XX). Petition from the Tanganyika African National Union (T/PET.2/198 and Add.1 and 2)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Tanganyika African National Union concerning the Trust Territory of Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁴

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that section 6 of the Penal Code (Amendment) Ordinance, 1955, which was primarily aimed at the preservation and promotion of racial harmony in the Territory, contains nothing which would circumscribe freedom of speech and that since the adoption of the amendment there has so far been no occasion for the Government to prosecute anyone under its provisions;

2. *Expresses its confidence* that in the application of section 6 of the Penal Code (Amendment) Ordinance the Administering Authority will take great care in order fully to guarantee freedom of speech and of the press.

839th meeting,
12 July 1957.

1717 (XX). Petitions from Mr. Heinz Langguth on behalf of Mr. Tom Adalbert von Prince (T/PET.2/199 and Add.1 and 2) and Messrs. Bertram von Lekow and Tom Adalbert von Prince (T/PET.2/200 and Add.1, 2 and 3)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Heinz Langguth on behalf of Mr. Tom Adalbert von Prince and Messrs. Bertram von Lekow and Tom Adalbert von Prince concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁵

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

839th meeting,
12 July 1957.

³ T/1/Rev.4.

⁴ See T/PET.2/198 and Add.1 and 2, T/OBS.2/28 and Add.1, T/L.791.

⁵ See T/PET.2/199 and Add.1 and 2, T/PET.2/200 and Add.1, 2 and 3, T/OBS.2/31, T/L.791.

règlement intérieur³ de manière à remplacer dans cet article le mot "juin" par le mot "janvier".

838ème séance,
11 juillet 1957.

RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

I. Tanganyika

1716 (XX). Pétition de la Tanganyika African National Union (T/PET.2/198 et Add.1 et 2)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Tanganyika African National Union concernant le Tanganyika⁴,

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'article 6 de l'ordonnance de 1955 portant amendement du Code pénal qui vise avant tout à sauvegarder et à développer l'harmonie raciale dans le Territoire ne contient aucune disposition de nature à restreindre la liberté de parole et que, depuis l'adoption de cet amendement, le gouvernement n'a jamais eu jusqu'ici à poursuivre qui que ce soit en application de ses dispositions;

2. *Exprime sa certitude* qu'en appliquant l'article 6 de l'ordonnance de 1955 portant amendement du Code pénal, l'Autorité administrante veillera avec un soin tout particulier à garantir pleinement la liberté de parole et la liberté de la presse.

839ème séance,
12 juillet 1957.

1717 (XX). Pétitions de M. Heinz Langguth au nom de M. Tom Adalbert von Prince (T/PET.2/199 et Add.1 et 2) et de MM. Bertram von Lekow et Tom Adalbert von Prince (T/PET.2/200 et Add.1, 2 et 3)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. Heinz Langguth, agissant au nom de M. Tom Adalbert von Prince et MM. Bertram von Lekow et Tom Adalbert von Prince, concernant le Tanganyika⁵,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial,

2. *Décide* que ces pétitions n'appellent aucune mesure de la part du Conseil.

839ème séance,
12 juillet 1957.

³ T/1/Rev.4.

⁴ Voir T/PET.2/198 et Add.1 et 2, T/OBS.2/28 et Add.1, T/L.791.

⁵ Voir T/PET.2/199 et Add.1 et 2, T/PET.2/200 et Add.1, 2 et 3, T/OBS.2/31, T/L.791.